
 

 

ROVVILTNEMNDA I REGION 6 
Møre og Romsdal, Trøndelag 

 

 

Postadresse: Leder for rovviltnemnda:  Saksbehandler: 

Rovviltnemnda i region 6 Gunnar Alstad  Inga Stamnes 

c/o Fylkesmannen Trøndelag 974 89 360  74 16 80 91 

Postboks 2600 goalstad@online.no  insta@fylkesmannen.no 

7734 STEINKJER  

 

 

 

Protokoll fra telefonmøte i Rovviltnemnda region 6 Midt-Norge - 

06.03.2020 
 
Tid: Fredag 6. mars 2020 kl. 09:00 – 10:00  

Sted: Telefonmøte  

 

Deltagere fra Rovviltnemnda: Gunnar Alstad (leder), Mattias Jåma, Maja-Britt Renander og Frank 

Sve. Gunn I. Stokke og Anne Berit Sæther meldte forfall. 

 

Andre: Inge Hafstad, Eva Dybwad Alstad, Inga Stamnes, Pernille Stordal Rønning, Marte Synnøve 

Lilleeng (Fylkesmannen i Trøndelag), Marianne Aas Halse, Bjarne Otnes, Andreas Sandnes Granli 

(Fylkesmannen i Møre og Romsdal), Øystein Folden (Naturvernforbundet i Møre og Romsdal), 

Ingeborg Stavne (Mattilsynet), Leif Hjulstad (Trøndelag Bondelag), Atle Frantzen (Møre og Romsdal 

Bondelag). 

 

Sakliste 

 

Sak 03/20: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Dato for møte ble bestemt med en e-postrunde med nemndas leder medio februar 2020. Forvarsel 

m/saksliste om telefonmøte i rovviltnemnda ble sendt ut på e-post fredag 28. februar d.å. Endelig 

møteinnkallelse og saksfremlegg ble sendt ut på e-post mandag den 2. mars 2020. Saksliste er satt opp 

i samråd med leder av rovviltnemnda. 

Sekretariatets forslag til vedtak:  

• Rovviltnemnda godkjenner innkalling og saksliste. 

Rovviltnemndas vedtak (enstemmig): 

• Rovviltnemnda godkjenner innkalling og saksliste. 

 

Sak 04/20: Status kvotejakt gaupe – vurdering om det skal tildeles fra reservekvote 

Sekretariatet har lagt til grunn data fra fellinger og dokumenterte skader på tamrein og bufe etter 24. 

oktober 2019. De syv skadene på sau (6) og geit (1) i Trondheim i begynnelsen av november er ikke 

tillagt vekt, da skadevolder ble felt den 11. november. Det er påvist skader på tamrein i beiteprioriterte 

områder i Indre Namdal og i de beiteprioriterte områdene nord for Foldafjorden i Nærøysund 

kommune.  

 

Før delområdene ble slått sammen den 1.mars var det et dyr igjen på kvoten i delområdet A «Indre 

Namdal» og tre dyr igjen i delområdet B «Fosen». Nå er områdene slått sammen, og det er fortsatt en 

kvote på fire gauper i beiteprioritert område, hvorav to kan være hunndyr.  

 

Innenfor forvaltningsområdet for gaupe vurderer sekretariatet at det med bakgrunn i den 

informasjonen vi har om bestandssituasjonen for gaupe, og dokumenterte skader forvoldt av gaupe, at 

situasjonen ikke har endret seg vesentlig fra den informasjonen som ble lagt til grunn når 

rovviltnemnda fattet sitt vedtak den 24. oktober.  

 

Gitt en bestand med 13 familiegrupper mener sekretariatet at det ikke er grunnlag for å tildele fra 

reservekvoten til områder innenfor forvaltningsområdet i regionen. 
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Sekretariatets forslag til vedtak:  

• Bestandssituasjonen viser at det ikke er grunnlag for å tildele fra reservekvoten til 

forvaltningsområdet i regionen.  

• Da det fremdeles er dyr igjen på ordinær kvote i de beiteprioriterte områdene, avventer 

rovviltnemnda eventuell tildeling til beiteprioriterte områder til møte 17. mars. 

 

Behandling i møte 

Sekretariatet orienterte om status for kvotejakt på gaupe. 

 

Rovviltnemndas vedtak (enstemmig): 

• Bestandssituasjonen viser at det ikke er grunnlag for å tildele fra reservekvoten til 

forvaltningsområdet i regionen.  

• Da det fremdeles er dyr igjen på ordinær kvote i de beiteprioriterte områdene, avventer 

rovviltnemnda eventuell tildeling til beiteprioriterte områder til neste møte. 

 

Sak 05/20: Ekstraordinære uttak av jerv – hva er følgende av Miljødirektoratets brev til Klima- 

og miljødepartementet 

I Miljødirektoratets brev datert 14. februar 2020 til Klima- og miljødepartementet (KLD) om 

medikamentell immobilisering ved uttak av jerv, redegjør direktoratet sammen med Statens 

naturoppsyn (SNO) om følgende for vilkår satt av Statens legemiddelverk om at tillatelsen var 

personlig og at preparatet ikke kunne overlates til andre enn veterinær med tilsvarende kompetanse og 

godkjenningsfritak for aktuelle preparat. I praksis betyr dette at det ikke er mulig å gjennomføre uttak 

av jerv etter 15. februar på en slik måte, og idet omfang som det har vært gjennomført de senere årene 

dersom en veterinær til enhver tid må være fysisk tilstede. Dette medfører at det ikke vil bli uttak av 

enkeltindivider av jerv etter 15. februar. Det vil også vanskeliggjør uttak av tispa i forbindelse med 

hiuttak av valper.  

 

I region 6 har det de siste årene blitt tatt ut både enkeltindivider av jerv i forbindelse med 

ekstraordinære uttak av jerv gjennomført av SNO. Bare i 2019 ble det gjennomført fem hiuttak der tre 

tisper og ni valper ble avlivet etter den 15. februar. SNO har også gjennomført ekstraordinære uttak av 

jerv før den 15. februar, både nå i 2020 og i 2019. Disse uttakene er ikke berørt.  

 

Endringene vil også medføre at det ikke kan gis skadefellingstillatelser på jerv i denne perioden. I 

perioden 16. februar – 31. mai er det Miljødirektoratet som er myndighet til å behandle søknader om 

skadefelling av jerv. Selv om terskelen for å innvilge søknader om skadefelling av jerv i denne 

perioden er høy, har skader forvoldt av jerv på rein vært førende for hvor Miljødirektoratet fatter 

vedtak om ekstraordinære uttak etter den 15. februar. Nåværende praksis gjør det svært vanskelig for 

direktoratet å følge opp akutte skadesituasjoner i denne perioden. I de siste årene har region 6 ligget 

godt over bestandsmålet for jerv i vår region. Det er derfor bekymringsfullt at vilkår fastsatt av Statens 

legemiddelverk vil vanskeliggjøre uttak av jerv. 

 

Behandling i møte 

Det ble påpekt at rovviltnemndas medlemmer ikke hadde blitt opplyst om denne saken eller fått 

tilsendt brevet fra Miljødirektoratet til KLD. Rovviltnemnda presiserte at sekretariatet må ha gode 

rutiner for utsending av post. Nemndas leder stilte spørsmål til hva Fylkesmannen hadde foretatt seg i 

saken etter FM ble kjent med innholdet i brevet.  

 

Mattias Jåma la fram forslag om at nemnda i tillegg til å sende brev til Klima- og miljødepartementet 

om saken, også sender et brev om saken til Landbruks- og matdepartementet. 

 

Sekretariatets forslag til vedtak  

• Rovviltnemnda sender brev til Klima- og miljødepartementet der det uttrykkes bekymring for 

at vilkår fastsatt av Statens legemiddelverk vil vanskeliggjøre ekstraordinære uttak av jerv.  
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• Rovviltnemnda ber departementet om å ta grep for å gjeninnføre tidligere praksis der opplært 

personell fra Statens naturoppsyn kunne foreta medikamentell immobilisering, uten at 

ansvarlig veterinær fysisk var til stede.  

 

 

Votering i møte: 

• Sekretariatets forslag til vedtak – 0 stemmer  

• Sekretariatets forslag med endringene foreslått av Mattias Jåma – 5 stemmer (enstemmig) 

Rovviltnemndas vedtak (enstemmig): 

• Rovviltnemnda sender brev til Klima- og miljødepartementet og Landbruks- og 

matdepartementet der det uttrykkes bekymring for at vilkår fastsatt av Statens legemiddelverk 

vil vanskeliggjøre ekstraordinære uttak av jerv.  

 

• Rovviltnemnda ber departementet om å ta grep for å gjeninnføre tidligere praksis der opplært 

personell fra Statens naturoppsyn kunne foreta medikamentell immobilisering, uten at 

ansvarlig veterinær fysisk var til stede.  

 

Sak 06/20: Eventuelt 

• Møte i rovviltnemnda den 17. mars 2020 avlyses. 

 
 

 

Inga Stamnes 

Sekretær for rovviltnemnda i region 6 Midt-Norge  

Seniorrådgiver  

Fylkesmannen i Trøndelag 

         

 

 

 

 

 

 

 

 


